
Občni zbor je odklonil preustroj Samopomoči za bolniško pomoč. — 
Učiteljska Samopomoč ostane samo za pomoč ob smrti. — Poziv pred

sednika za osnovanje samostojnega bolniškega društva. 
Dne 28. decembra 1927 se je vršil na II. 

mestni deški osnovni šoli v Ljubljani izredni 
občni zbor U. S. ob izredno lepi udeležbi 
(okrog 120 članov). Tov. Ivan Kocijančič je 
ob 10. uri otvoril občni zbor s pozdravom na 
navzoče člane, prosil za pravično in kritično 
presojo podanih poročil in predlogov iz od« 
bora ter ugotovil sklepčnost po § 12. društve« 
nih pravil. Izredni občni zbor je bil pravilno 
sklican v stanovskih glasilih. 

Tov. Kocijančič je prečital načelnikovo 
poročilo za dobo od zadnjega občnega zbora 
v Celju dne 18. julija 1926 do 28. decembra 
1927. (To poročilo priobčimo posebc!) Poro« 
čilo je bilo z odobravanjem sprejeto. Tov. Fr. 
Pristovšek je navedel nekaj podatkov iz ra« 
čunskega zaključka za leto 1926., povdaril, da 
se društveno knjigovodstvo vodi pravilno in 
predlagal absolutorij društvenemu upravniku, 
kar je bilo soglasno sprejeto. 

Predlogi društvenega odbora so bili sle« 
deoi: 

1. Društveni podpredsednik prof. A. Sič 
je govoril o podporah bolnim članom. Opisal 
je zgodovino tega vprašanja in stališče, ka« 
kršno zavzema on, oziroma društveni odbor. 
Omenjal je, da bi bile popore le posojilo, ka« 
tero bi člani v daljši dobi vračali mesečno. 
p>r! predčasni smrti pa bi se odtegnilo od po« 
smrtnine. — V debato je poseglo več tovari« 
šev, ki so govorili skoro vsi proti podeljeva« 
nju takih podpor od U. S., ustanovi naj se v 
ta namen novo društvo (odbor), U. S. naj 
ostane taka kot je zdaj. Z veliko večino je bi'1 
sprejet predlog tov. Jan. Levca: Učit. Samo« 
pomoč ostani taka kakršna je, pravila naj se 
ne izpreminjajo. 

2. Tov. Kocijančič je utemeljeval dru« 
štveni piredlog, da sme odbor sprejemati za 
društvene člane tudi bivše učitelje in profe« 
sorje, ki so prideljeni raznim uradom podre« 
jenim prosvetnemu ministrstvu in to v pod« 
ročju ljubljanske in mariborske oblasti (n. pr. 
prosvetni oddelki velikih županov, narodno 
gledališče, državne knjižnice in muzeji itd.) in 

3. predlog, da se društveni delokrog omeji 
na ljubljansko :in mariborsko oblast v Slo« 
veni ji, društvo pa imenuje: »Društvo Učit. 
Samopomoč v Sloveniji za ljubljansko in ma« 
riborsko oblast«. Ker sedanja društvena pra« 
vila prav to povedo, zato za predloga pod 2. 
in 3. ni potrebna kaka izprememba pravil. 
Oba predloga sta bfla soglasno sprejeta. 

Od članov sta došla dva predloga: 
1. Tov. Fr. Skulj je predlagal in uteme« 

Ijeval predlog, da bi se člane, ki so 30 let pla« 
čevali članski prispevek, oprostilo nadaljnje« 
ga plačevanja. Predlog je bil z večino glasov 
odklonjen. 

2. Tov. A. Prevc je nasvetovala (pisme« 
no), da bi U. S. sprejemala za člane tudi nad 
45 let stare priglašence. Predlog je bil so* 
glasno odklonjen. 

Učiteljska Samopomoč. 

Na mesto umrlega člana šolskega ravna« 
telja Fr. Črnagoja je izredni občni zbor izvo« 
lil za pregledovalca računov tov. Vcndelina 
Sadarja iz Ljubljane, ki je izvolitev sprejel. 

Pri slučajnostih je tov. Vend. Sadar opo« 
zoril navzoče zborovalce na »Društvo za na« 
rodno zdravje s sedežem v Ljubljani«, ki s 
predavanji, izleti, poukom, z društvenim Ii« 
stom »Zdravje« skrbi v resnici za zdravje slo« 
venskega naroda. Članarina je nizka — 1 Din 
mesečno. Tov. L. Perko je izrekel društvene« 
mu upravniku Iv. Kocijančiču za vestno vod« 
stvo U. S. zahvalo, kar so prisotni zborovalci 
z odobravanjem vzeli na znanje. 

Ker se ni nihče oglasil k besedi, se tov. 
Kocijančič zahvali vsem zborovalcem za ude« 
ležbo, č'lanom«debaterjem iza živahne debate, 
poslane nasvete in sprejete sklepe, prosi vse 
navzoče, da širijo med učiteljstvom smisel za 
U. S., želi vsem članom: Srečno in veselo novo 
leto 1928.! ter zaključi skoro 2 uri trajajoči 
izredni občni zbor. Iv. K. 

POZIV. 
Na zadnjem izrednem občnem zboru 

Učit. Samopomoči o Božiču 1927. v Ljubljani 
se je razpravljalo o podporah za bolne dru« 
štvene člane. Nastala je daljša debata, v ka« 
teri so vsi govorniki povdarjali veliko potrebo 
takih podpor, opozarjali na to, da je v da« 
našnjih časih nujna zahteva, da se pride do 
pozitivnega zaključka, a zagovarjali mnenje, 
da bi U. S. ne mogla služiti dvem različnim 
namenom: po smrti dajati posmrtnine v živ« 
ljenju pa nakazovati podpore v bolezni. Že« 
lijo, da se ustanovi poseben odbor, oziroma 
društvo, ki bi imelo namen: ustanoviti bolni« 
ški fond in nakazovati denarne podpore bol« 
nim tovarišem(icam). Teh misli so bili zbo« 
rovalci, ki so odborov predlog (nasvet), »da 
bi U. S. izdajala podpore bolnim članom« 
skoro soglasno odklonili. 

Misel o bolniških podporah ni nova. Po 
prevratu (od leta 1920. dalje) so v tem smislu 
pisali, govorili in stavili razne predloge mnogi 
tovariši na občnih zborih U. S., na pokrajin« 
skih skupščinah UJU — poverjeništvo Ljub« 
ljana, o tem so 'razpravljali zdravniki (dr. N. 
z Golnika) prav mnogo je pa razmišljal o 
tem odbor U. S. Povoljnega zaključka še ni« 
mamo. Vsa zadeva se mi zdi tako važna in 
obenem nujna, da bi morali vsi tovariši(ice). 
zlasti še tisti, ki so bili sami v bolezni in po« 
trebi, a podpore niso dobili nikjer, razmiš« 
ljati: Kako pridemo do prepotrebnega bolni« 
škega fonda, kdo naj ga ustanovi, kdo uprav« 
lja, kako in komu se razdeljujejo podpore itd. 
Kratke načrte in utemeljevanje bo rad priob« 
čeval »Učiteljski Tovariš«. Vabim vse dobro« 
misleče tovariše in tovarišice, ki se zanimajo 
za to zadevo (zanimati bi se moral vsakdo, 
saj bo vsakemu v korist!), da se poglobe v 
razmišljanja in nato objavijo svoja mnenja. 

Ivan Kocijančič. 


